
Over welke kabels en leidingen onder de gemeentelijke 
grond kan precariobelasting geheven worden?

•  Op de riolen. Maar die leidingen zijn eigendom van de 
gemeente zelf, dat levert alleen maar problemen op en de 
gemeente wil haar relatief hoge tarieven niet nog meer 
verhogen. Bovendien herkent de burger dan de gemeente als 
belastingverhoger en dat is niet de bedoeling.

•  Op de waterleidingen. Dat is een eerste levensbehoefte en de 
PWN heeft een sterke troef omdat in de contracten met de 
gemeente staat dat zij geen vergoeding voor de leidingen hoeft 
te betalen. Je bent als gemeente verzekerd van een jarenlange 
juridische strijd met ongewisse uitkomst als je dit wilt. 

•  Op de leidingen van de energie-leveranciers (gas, licht en in 
sommige wijken de HVC-verwarming). Ook dat zijn volgens 
GroenLinks eerste levensbehoeften; maar daar wordt door 
sommigen anders over gedacht. In ieder geval kabels en 
leidingen van bedrijven die zeer goed de mogelijkheid 
hebben om de kosten in het vastrecht van de burger door te 
berekenen.

•  De telecom en data kabels zijn van rechtswege uitgesloten 
van precariobelasting omdat de overheid, dus ook de 
gemeente, het vrije data verkeer niet mag belemmeren. 
Deze valt dus ook af.

De € 2.053.000 moet dus jaarlijks opgebracht worden 
door totaal 350.000 ondergrondse meters van de 
energieleveranciers, á € 5,90 per meter. Er zijn 11.000 
woningen en 2100 bedrijven in Langedijk op die leidingen 
aangesloten en de precariokosten die door de gemeente 
Langedijk in rekening worden gebracht, kunnen (en zullen) 
de energieleveranciers in de vastrechttarieven verwerken. 
Dat wordt gemiddeld € 158 per jaar. Daarover moet 21% 
BTW betaald worden. De totale kosten worden dus 
gemiddeld € 192 of meer. Met dank aan de bedenkers. 

Vastrecht
In grote delen van Nederland wordt geen precariobelasting 
op ondergrondse kabels en leidingen geheven. De VNG 
pleit voor afschaffing en Amsterdam heeft zelfs besloten 
geen precario meer te heffen met ingang van 2017.

Er zijn enkelingen die er van overtuigd zijn dat 
de energieleveranciers de precariobelasting niet 
in het vastrecht zullen doorberekenen en dat die 
energieleveranciers Langedijk financieel uit de brand 
zullen helpen. De praktijk is anders. 

De kosten worden in de landelijke en regionale tarieven 
van het vastrecht verwerkt. Volgens het CBS zijn de 
vastrechttarieven in de periode 2007 t/m 2015 met 23% 
gestegen. De prijsindex is in dezelfde periode met 15% 
gestegen. 

Hoezo wordt de precario niet aan de inwoners in 
rekening gebracht?

Sluikbelasting
Precariobelasting op ondergrondse kabels en 
leidingen is een verborgen belasting waarbij het 
gemeentebestuur van Langedijk burgers op sluikse 
wijze laat opdraaien voor kosten van de gemeente 
zonder dat de burgers daar invloed op kunnen 
hebben. Bovendien moeten we er ook nog eens 21% 
BTW over betalen. Samen met de Christen Unie heeft 
GroenLinks tegen deze sluikbelasting gestemd.
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Klaas Zwart: 
Wij praten u graag bij. 
Voor u ligt voor alweer de 13e 
jaargang van de Nieuwsbrief van 
GroenLinks Langedijk. Het zijn 
turbulente tijden, zowel in de 
dorpspolitiek als daar buiten.
Bezuinigingen, die met name 
kwetsbare verenigingen raken,  
de eerste voorzichtige 
verkenningen over de bestuurlijke 
toekomst van Langedijk

De wereld komt confronterend 
bij ons binnen. Crisisopvang van 
vluchtelingen in Langedijk. De  
toekomst van onze wereld staat  
op de agenda van de Klimaattop in Parijs.

Wij hopen lokaal onze bijdrage te kunnen leveren. 
Wij wensen u een mooier en solidair 2016. 

Klaas Zwart, fractievoorzitter

In deze Nieuwsbrief o.a. :
• Precario, wat is dat eigenlijk?
• Daarom ben ik burgerraadslid
• Bestuurlijke toekomst Langedijk 
• Vluchtelingen in Langedijk
• Ontwikkelingen in het Geestmerambacht

PRECARIO? 
Wat is dit eigenlijk? Een 
Romeins vriendje van Obelisk? 
Een belager van een Gallisch 
dorpje? Nee, Precario is -geheel 
eigentijds- een nieuw aan 
te boren geldbron voor de 
gemeente Langedijk.

Onder de naam precario worden door gemeenten belasting geheven 
voor het hebben van voorwerpen onder-, op-  of boven voor de openbare 
dienst bestemde gemeentegrond.
Een gemeente heeft een autonome bevoegdheid om de in de 
Gemeentewet genoemde belastingen naar eigen inzicht in te voeren  
of juist niet.

Tot zover weinig bijzonders dus in Langedijk.  Totdat de financiële 
problemen van Langedijk hoog oplopen. Er is drastisch bezuinigd,  maar de 
begroting sluit nog steeds niet. Kortom er is extra geld nodig om -volgens 
Dorpsbelang- het onderhoud aan de wegen te verbeteren. 
En VVD-coalitiepartner was de verkiezingen ingegaan met de leus “geef 
ze geen OZB-belasting verhoging, dan kunnen ze het niet uitgeven ook”;  
dus moest Tom Poes een list verzinnen. Dat werd de Precariobelasting op 
ondergrondse kabels en leidingen. Noodzakelijke opbrengst € 2.053.000.

VRIJWILLIGER 
CRISISOPVANG
Een beetje onwezenlijk is het wel. De sporthal ziet eruit 
als een willekeurig dorpsplein. Kinderen rennen achter 
een voetbal, pubers dagen de basketbal uit, gezinnen met 
spelende peuters. Jongeren kaarten aan een statafel, een 
vrijwilligster doet een potje dammen met een ongeveer 
10-jarig meisje.

Er wordt gelachen; maar er is ook de verre blik van een oudere 
man. Een keurige dame, met losjes omgeslagen sjaal, vult haar 
thermoskannetje met heet water; verontschuldigend neemt zij 
een paar zakjes thee en bedankt me uitvoerig.

Na het eten uitdelen is veel behoefte aan water en thee. Samen 
met een tolk kijk ik naar deze mensen. Wat zijn de verhalen van 
deze vluchtelingen, hoe verwerken zij hun trauma's, hoe ziet 
hun toekomst eruit?

Ik glimlach naar de oudere dame en krijg een glimlach terug. 
Haar toekomst in Nederland zal moeilijk zijn. Van crisisopvang 
naar crisisopvang, dan naar een Asielzoekerscentrum, 
inburgeren. Een lange, ongetwijfeld moeilijke, weg te gaan. 
Ik hoop dat zij zich mijn glimlach herinnert, samen met alle 
glimlachen van de honderden vrijwilligers in Langedijk.

GROENLINKS
Nieuwsbrief Langedijk  jaargang 13, december 2015

GROENLINKS Langedijk



VACATURE
Op dit moment heeft de fractie GroenLinks een vacature voor Burgerraadslid.  
Heb je hart voor lokaal bestuur en wil je bijdragen aan een fijne toekomst voor 
iedereen, dan nodigen wij je van harte uit kennis te komen maken! Dit kan via  
de fractievoorzitter en/of (burger) raadsleden.

Als je -net als ons- zelf wat wilt veranderen, af en toe de actie niet schuwt, de  
GroenLinks idealen deelt: Doe mee! Ook door “gewoon” lid te worden steunt u  
GroenLinks. Vandaag is het juiste moment!

Aan het woord is Pauline Bovenkerk, 
burgerraadslid sinds 2011 voor GroenLinks. 

Wat is er leuk aan Burgerraadslid 
zijn van de fractie van GroenLinks 
Langedijk?
Onze fractie  bestaat uit 6 personen; hierdoor word ik met veel  
verschillende onderwerpen geconfronteerd en leer ik veel  bij over 
onze gemeente.  De verkeersveiligheid staat hoog in het vaandel, 
het milieu en natuurlijk de natuur van Langedijk. Het behoud 
van de natuur en vooral het beschermen van de natuur van het 
Geestmerambacht is een prachtig doel. 

Het eerste succes dat ik als lid van fractie van GroenLinks 
meemaakte , de invoering van de Langedijker Pas, was een mooie 
ervaring. Het afvoeren van de pas in de bezuinigingsmaatregelen 
vond ik onacceptabel; gelukkig is dit tijdens de Begroting weer 
grotendeels teruggedraaid. Door voor of tegen te stemmen kun je  
als raadslid dus het verschil maken!  

Vanwege mijn achtergrond als verpleegkundige/leraar 
verpleegkunde gaat mijn hart in het bijzonder uit naar de 
Gezondheidszorg  en met name de zorg in de gemeente Langedijk. 
Het overdragen van verantwoordelijkheden naar de gemeente is 
spannend en wordt door mij intensief gevolgd.

Welke bevoegdheden heb je als 
Burgerraadslid?
Als burgerraadslid leg je een eed/belofte af en ontvang je alle stukken. 
Je krijgt meer informatie over zaken en (soms vertrouwelijke) 
achtergronden, waar je later weer profijt van kan hebben. Je bent op 
deze manier volwaardig lid en  wordt hetzelfde behandeld als de leden 
van de raad.

Wat is je rol  als burgerraadslid in  
de fractie?
In de fractie van GroenLinks krijg je alle gelegenheid om je mening 
te verwoorden om uiteindelijk gezamenlijk tot een standpunt voor 
het forum en de raad te komen.  Je zit in het forum als volwaardig 
vertegenwoordiger van het raadslid. Als er voldoende burgerraadsleden 
zijn  is het geen probleem als je eens afwezig bent of eens  heerlijk  met 
vakantie wil gaan. De anderen vangen het altijd weer op. Op deze manier 
blijf je  èn erg betrokken èn heb je ook voldoende  vrijheid om je eigen tijd 
in te delen.

DE SIMPELE KEUZE IS NIET,  

ÒF ALKMAAR, ÒF 
HEERHUGOWAARD,  
ÒF ZELFSTANDIG...
Veel gemeentes zijn gefuseerd. Anderen, 
waaronder Langedijk, zijn zich aan het 
beraden. “Kleine gemeentes hebben geen 
bestaansrecht meer”, is de veel gehoorde 
aanleiding voor een fusie, ”de samenleving  
is te complex geworden”. 

In hoeverre is Langedijk nu nog zelfstandig?  
De gemeente zit in allerlei samenwerkingsverbanden 
met provincie, regio en andere gemeentes, zoals de GGD 
(gezondheid), Veiligheidsregio (brandweer), Halte Werk 
(sociale diensten en jeugdzorg), RUD NHN (Milieu en 
volksgezondheid), Recreatieschap Geestmerambacht, 
WNK (Werkvoorziening), VVI (Vuilverbranding), RHCA 
(archief), Cocensus (gemeentelijke belasting). In 
alle samenwerkingsverbanden heeft Langedijk een 
minderheidspositie. Democratische controle vindt 
nauwelijks plaats, toezicht wordt (indirect) gehouden  
op de kosten, beslissingen worden in kleine kring 
genomen en uittreden is geen optie. Dit op zich is 
voldoende reden zijn om de resterende zelfstandigheid 
op te geven en te fuseren met de omliggende gemeentes. 

Aan de andere kant, als er nu toch al zoveel geregeld 
is, waarom zou Langedijk dan voor haar resterende 
zeggenschap niet zelfstandig kunnen blijven? De baas 
blijven over de eigen tuin? Langedijk is van de kleine 
en middelgrote gemeentes heus de enige niet. Rondom 
de grote steden zijn nog allerlei gemeentes, die ook 
niet zo veel te vertellen hebben, maar die wel kiezen 
voor zelfstandig blijven. Het waarom en de kosten  
van hun zelfstandigheid, zijn interessante vragen.  
En als de grote buurgemeente het voor het zeggen 
heeft, waarom dan toch als  Langedijk op alle 
terreinen een eigen beleid voeren? 

Referendum
GroenLinks Langedijk is van mening dat de 
bewoners van Langedijk zich over deze vragen moet 
kunnen uitspreken. Wat vinden onze inwoners echt 
belangrijk en welke taken moet de - kleine of grote- 
gemeente uitvoeren? Wat voor gemeente hebben 
wij en u voor ogen? Daarom ook moeten inwoners, 
verenigingsleven, bedrijfsleven, maatschappelijke 
groeperingen gehoord worden, meebeslissen over 
de toekomst van Langedijk, te beginnen  
met voorlichting en hoorzittingen in elk dorp.  
En uiteindelijk een referendum om de definitieve 
keuze te bepalen.

PIET VAN KLEEF: 
TAALMAATJE
Met veel plezier ben ik “taalmaatje” in het 
taalcafé. Dit is een prima initiatief van de 
Bibliotheek Langedijk. Als taalmaatje oefen 
je met mensen van allerlei buitenlandse 
komaf Nederlands te spreken. Er wordt 
koffie gedronken, de sfeer is ongedwongen 
en gezellig. Kom maar eens langs in de bib 
op de woensdag- of vrijdagochtend, dan kun 
je het zelf zien en meemaken. 

Daarnaast ben ik taalcoach bij de stichting 
Vluchtelingenwerk. Als taalcoach help je 
mensen vertrouwen te geven om Nederlands 
te praten. Ze gaan drie dagen per week naar 
de inburgeringsschool in Alkmaar. Daar 
moeten ze alles leren van de Nederlandse taal 
en maatschappij; dat is niet eenvoudig. 

Hier gaat het over vluchtelingen, die een 
erkend statushouder zijn. Dat wil zeggen dat 
zij gevlucht zijn voor oorlog en/of vervolging 
en als zodanig in Nederland mogen blijven. 
Ik was dan ook heel blij dat de gemeenteraad 
unaniem een motie aannam, waarin het college 
werd opgeroepen in contact te treden met het 
COA (Contact Orgaan Asielzoekers), om als 
Langedijk haar bijdrage te leveren aan de grote 
opvangproblematiek. Ook de bezuiniging op 
Vluchtelingenwerk is tijdens de behandeling van 
de begroting op unaniem verzoek van de raad 
teruggedraaid. Hoe eerder vluchtelingen zijn 
ingeburgerd, hoe eerder ze kunnen meedraaien 
in onze maatschappij. Dat is goed voor hun zelf 
en goed voor onze maatschappij. Het is heel 
dankbaar om daar als persoon een bijdrage aan 
te leveren.

Piet van Kleef, raadslid

BEACHPARK?
Weet u het nog? Vorige jaar ging een meerderheid van de raad 
(Dorpsbelang, VVD en CDA) akkoord met een principeverzoek  
tot de vestiging van een adventurepark in het Geestmerambacht.

Dit ondanks het feit dat door het Burgerinitiatief  “Bescherm de natuur in het 
Geestmerambacht” 3000 handtekeningen waren opgehaald! En toen bleef het stil; 
maar rommelen deed het wel. Een piepklein stukje avonturenspeelplaats van het 
beoogde plan werd gerealiseerd. Echter mèt de afspraak dat de kosten hiervan 
aan de ondernemers De Geus/Kleinbekman worden terugbetaald als het plan niet 
doorgaat... Boomstammen liggen op dit moment in het Geestmerambacht water 
te wachten tot het moment van verwerking in -wat inmiddels is omgedoopt- een 
Beachpark. Vertegenwoordigers van natuurorganisaties zijn inmiddels uitgenodigd 
om hun visie op de plannen te geven. In september werden wij opgeschrikt door 
de aanvraag van een omgevingsvergunning door het Beachpark Geestmerambacht 
BV. Na het indienen van een zienswijze door het Burgerinitiatief Bescherm de 
natuur in het Geestmerambacht werd echter aangegeven dat de aanvraag was 
ingetrokken. Kortom, veel voorbereidend gerommel in de achterkamers.

Langedijk als gemeente die natuur in bescherming neemt tegen economische 
uitnutting roept om een GroenLinks wethouder. Langedijk een sociale gemeente 
waarin alle inwoners kunnen deelnemen én niemand uitgesloten wordt roept 
eveneens om een GroenLinks-wethouder. GroenLinks heeft de afgelopen vier 
jaar laten zien dat wij verschil maken. Dat willen we graag voorzetten, daarvoor 
hebben we uw steun nodig.
 

Dezelfde plannen
De plannen tot het grootschalig adventure/beachpark zijn echter onveranderd. 
De klimwand en toren met een totale hoogte van 33 meter (ter vergelijking = een 
flat van 10 verdiepingen), een hoogteparcours door de bomen, twee tokkelbanen 
die met een lengte van 254 meter de grootste van Nederland moeten worden, 
een waterpretpark en -niet onbelangrijk- een horeca/annex gezelschapsruimte 
van 3 verdiepingen met terrassen. De wegen, riolering, leidingen moeten nog 
geheel worden aangelegd. Voor wie zijn de kosten? 
En dit alles in beschermd natuurgebied, naast het unieke broedgebied van 
de historische Kleimeer polder. Onomkeerbare gevolgen voor de rust en het 
landschap zijn het gevolg. 

Niet hier!
Het Geestmerambacht is eind jaren 60 van de vorige eeuw aangelegd als gevolg 
van ruilverkaveling. In 2005 werd,  in het kader van Strategisch Groen Project, 
tot een uitbreiding met 250 ha besloten, als groene long voor verstedelijkt 
gebied rond Alkmaar. Rust en ruimte zijn de kernwaarden, zeldzame soorten 
planten groeien er nu, bijzondere vogels broeden en overwinteren.  De polder 
Kleimeer is een drooglegging uit 1567 en een belangrijk broedgebied voor 
kwetsbare vogelsoorten. Bedreigde vogelsoorten op de zogenaamde Rode Lijst 
kunt u hier nog waarnemen. En dat moet zo blijven, hier hoort geen recreatie-
industrie. Langedijk moet zuinig zijn op haar  laatste kleine stukjes natuur, het 
beschermen om nu en in de toekomst nog van te kunnen genieten.

PAULINE 
BOVENKERK: 

WAAROM  
IK BURGER-
RAADSLID 
BEN!

Donateur worden?
Het Burgerinitiatief "Bescherm de natuur in het Geestmerambacht" is inmiddels  
een stichting geworden, zonder winstoogmerk. GroenLinks is vertegenwoordigd in  
het bestuur. Acties en (juridische) procedures kosten geld. Donateurs en financiële 
steun zijn dan ook van harte welkom! Zie hiervoor onze website:  
www.adventureparkgeestmerambacht.nl Ook voor het aanmelden van de 
Nieuwsbrief. Of doe een gift via SNS: Iban. NL68 SNSB 0926 0076 88 t.n.v.  
Stichting Bescherm Natuur GA


